
Van: Ruben van der Horst <rsvdhorst@gmail.com> 

Verzonden: dinsdag 8 september 2020 10:46

Aan: Voorzitter Tweede Kamer <voorzitter@tweedekamer.nl>; Commissie DEF 

<cie.def@tweedekamer.nl>; voorzitter@eerstekamer.nl; Lange de Tim 

<T.dLange@tweedekamer.nl>; Fonck Tim <tim.fonck@eerstekamer.nl>; 

tim.delange@tweedekamer.nl

Onderwerp: Radar Herwijnen: Nieuwe onderzoeken en vragen om te stellen op de "hoorzitting" 10 

September

Geachte Kamerleden,

Het dossier Radar Herwijnen staat op de agenda voor komende donderdag 10 September. Om 
u, indien nodig, te helpen in de voorbereiding hebben wij een lijst van (o.a. nog steeds 
onbeantwoorde) vragen gemaakt die u zou kunnen stellen. De vragen staan in de bijlage.

Verder willen we u wijzen op de media aandacht die aan dit dossier gegeven wordt. Vorige 
week, 1 sept, is er een volledige uitzending van de Hofbar aan gewijd. U ziet daar onder 
andere hoe defensie belanghebbenden met officiële bezwaren (zienswijzen) heeft benaderd 
om deze in te trekken. Met als hoogtepunt belanghebbenden wie is aangeboden om hun huis 
“af te schermen” tegen de straling van de radar.  Maar de radar was toch niet gevaarlijk? 
Waarom dan afschermen? Dat is toch een schuldbekentenis? Kijk dit terug op:
https://www.npostart.nl/de-hofbar/01-09-2020/POW_04779822

Morgen, 9 september, zal (ijs en weder dienende) het actualiteitenprogramma 1vandaag er 
rond 18.10u een item over uitzenden.

Ook kunt u de verschillende betogen van wetenschappers en van ons, die op 10 Sept 
deelnemen aan de hoorzitting alvast bestuderen via www.tweedekamer.nl en uw eigen interne
berichtgeving. Verder wijzen wij u op nog 2 zaken:

1: In vraag 8 geven wij aan dat er een Wetenschappelijk en gepubliceerd 
gezondheidsonderzoek is gedaan naar de schadelijke gezondheidseffecten van een radar in 
Italie, tot op 15km afstand.      Dit onderzoek is bijgevoegd. De titel is glashelder "Increased 
risks of cancer and heart diseases due to exposure to the radar". 
Ook hebben wij  er een tabel en conclusies van nog 24 extra gevonden onderzoeken 
bijgevoegd met schadelijke effecten van straling op stralingsniveaus van 20 – 30V/m, welke 
ook in Herwijnen gemeten zullen gaan worden indien de SMART L radar wordt geplaatst.
Dit aantal onderzoeken heeft ons echt geschokt. Waarom zijn de onderzoeken e nooit 
meegenomen door TNO in haar rapportage?

2: Het recente rapport (bijgevoegd) van de Gezondheidsraad. (zie ook vraag 5). Dit rapport 
neemt o.a. het LUNA onderzoek naar verbanden tussen Hoogfrequente straling en ALS, dat 
TNO verwerpt, wél zeer serieus. Ook dit is zeer interessant voor uw voorbereiding om vragen 
te stellen aan zowel defensie als TNO als de andere aanwezige wetenschappers. 

Mocht u in de tussentijd nog input van ons nodig hebben, dan staan wij tot uw beschikking.

Met vriendelijke groet,
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Ruben van der Horst, 06 51375354

Edwin Rijkse, 06 22238663
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